吉林农业大学学报 2011, 33(4) 433-438 DOI: CNKI:22-1100/S.20110517.1602.0 ISSN: 1000-5684 CN: 22-1100/S

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

论文

SPRN转基因小鼠感染Scraipe鼠适应性病毒后动物行为与脑组织形态比较

王东旭^{1,2}, 林超¹, 万家余², 潘朋朋², 李莎¹, 冯立文³, 高宏伟²

1.吉林大学畜牧兽医学院,长春130062|2.军事医学科学院军事兽医研究所,长春130062; 3.吉林大学农学部| 长春130062

摘要:

通过建立Scraipe鼠适应性病毒感染Tg(sprn-B)/C57BL/6转基因小鼠与C57BL/6野生型小鼠,观察鼠行为学及脑组织形态学的病理变化,探讨Shadoo蛋白在感染过程中对小鼠学习记忆能力及中枢神经系统的影响。结果显示在Morris 水迷宫定位航行中,4~7 d转基因感染组与野生型感染组的逃避潜伏期差异极显著(P<0.01);空间探索试验中,转基因感染组与野生型感染组的第1次穿越平台时间及穿越平台次数差异极显著(P<0.01)。HE染色观察鼠脑切片发现,转基因感染组与野生型感染组相比,海马、皮质、小脑空泡数量略少,海马区锥体层细胞排列比较紧密,细胞轮廓比较完整,小脑蒲肯野氏细胞清晰明显。

关键词: Scraipe鼠适应性病毒 SPRN 基因 Morris 水迷宫 组织形态学

Behavior and Histomorphology of SPRN Infected with Adaptability Virus of Scraipe Mice

WANG Dong-xu^{1,2}, LIN Chao¹, WAN Jia-yu², PAN Peng-peng², LI Sha¹, FENG Li-wen³ |GAO Hong-wei²

- 1. College of Animal Science and Veterinary Medicine, Jilin University, Changchun 130062, China
- 2. Military Veterinary Institute, Academy of Military Medical Sciences of PLA, Changchun

130062, China; 3. Heping Campus Jilin University, Changchun 130062, China

Abstract:

Through establishing the animal models of both Tg(sprn-B) / C57BL / 6 transgenic mice and C57BL / 6 wildtype mice infected with adaptability virus of Scraipe mice, mouse behavior and pathological changes of histomorphology were observed and the effects of Shadoo protein on learning ability and central nervous system of mice in the process of infection were studied. The results show that escape latency of transgenic and wild type infection groups were significantly different (P<0.01) in the Morris water maze place navigation at 4, 5, 6, 7 days. In the spatial probe test, time of first crossing platform and crossing times of transgenic and wildtype infection groups were significantly different (P<0.01). Compared to wildtype infection group, the number of hippocampus, cortex and cerebellum of transgenic infection group was less, hippocampal pyramidal layer cells were closely arranged and their outline was integral, and cerebellar purkinje cells were clearby HE staining.

Keywords: adaptability virus of Scraipe mice; SPRN gene; Morris water maze; histomorphology

收稿日期 2010-12-30 修回日期 网络版发布日期

DOI: CNKI: 22-1100/S.20110517.1602.0

基金项目:

国家自然科学基金项目(30972197,31072148)

通讯作者:

作者简介: 王东旭, 男, 硕士, 研究方向: 生物化学与分子生物学。

作者Email:

参考文献:

本刊中的类似文章

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ PDF(605KB)
- ▶[HTML全文]
- ▶参考文献[PDF]
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶引用本文
- ▶ Email Alert
- ▶文章反馈
- ▶浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- ▶ Scraipe 鼠适应性病毒
- ▶ SPRN 基因
- ▶ Morris 水迷宫
- ▶组织形态学

本文作者相关文章

PubMed

反馈人	THE BUT SERVICE AS BUT SERVICE AS BUT SERVICES AS BUT	邮箱地址	A C (1864) (1864	
反馈标题		验证码	6125	
Соруг	ight by 吉林农业大学学报		nanczny grobył zakrania czek grobył Police Police Police Police Police P	